






beste werkte. Dat hebben we dan 
getest in elk seizoen, tot we een werk-
bare oplossing vonden.”
“Toen kreeg Mirjam een beetje koud-
watervrees. Dit is een ingrijpende 
aanpassing voor een bedrijf als het 
onze en het moet perfect gebeuren, 
want anders heeft dat negatieve 
gevolgen voor de teelt. Maar ik 
geloofde erin, zag veel voordelen en 
we zijn er ingestapt. Omdat we met 
een sterk geautomatiseerd systeem 
werken in onze serre, was de enige 
optie om onze 5 ha in één keer om te 
switchen. Ik weet niet of we dat nog 
zouden durven doen, maar het is alle-
maal wel goed gelopen.”
“Ik ben iemand die graag de grens 
opzoekt. Ik wil tot het maximum gaan 
en dit is een systeem om precies dat te 
doen. Het rendement op een bedrijf als 
het onze moet zo hoog mogelijk liggen. 
De investeringen zijn gebeurd, de 
stookkosten zijn hoog, dus alle para-
meters moeten optimaal zijn.”

Tijdswinst
“We moeten geen klanten hebben, we 
moeten partners hebben”, stelt Mirjam 
gedecideerd. “En gelukkig hebben we 
die. We staan zelf in voor de verhande-
ling van onze sla en hebben momenteel 
klanten waarmee we als partners kun-
nen samenwerken. We weten waar 
onze sla naartoe gaat. Dat laat ons toe 
perfect in te spelen op wat de klant 
vraagt, en we halen ook meer voldoe-
ning uit ons werk. Doordat we nu zelf 
zaaien kunnen we nog meer focussen 
op teelttechniek, productaanbod en op 
onze klanten. Want er komt echt wel 
veel kijken bij de verkoop. Als je er niet 
voor open staat, kan je het beter niet 
doen. Maar voor ons werkt het wel. Als 
producent ben je hoe dan ook een 
zwakke schakel: we zitten met een vers 
product en weten niet exact wanneer 
het oogstklaar is. We moeten proberen 
om in een minder zwakke positie te 
komen zitten. In totaal sparen we door 
deze innovatie een tweetal voltijdse 

equivalenten uit op jaarbasis, maar dat 
is zeker niet het grote voordeel. Dat ligt 
in de opwaardering van het werk dat 
onze mensen doen.”
“Sinds het najaar van 2021 zijn we op 
onze nieuwe manier aan het werken. 
Het is anders telen en het is ook al wel 
‘ns misgelopen, maar over het algemeen 
gaat alles zoals we hadden gehoopt. Het 
is wel zoeken, de kieming verloopt niet 
altijd even goed bijvoorbeeld en die oor-
zaak hebben we nog niet gevonden. 
Enerzijds heb je automatisatie, ander-
zijds is er ook teelttechniek. En die ver-
eist toch een bepaalde finesse. Uitein-
delijk hadden we vroeger ook wel eens 
problemen met minder plantgoed. Het 
is niet dat de situatie nu helemaal per-
fect is, maar het is wel een verbetering 
tegenover vroeger.” Zo’n grote verbete-
ring dat Johan binnenkort nog meer 
gaat zaaien.  n

“Ik wil tot het  
maximum gaan.”

De machine is in gebruik sinds eind 
vorig jaar.

Marleen Gysen
consulent Energie en Klimaat
marleen.gysen@boerenbond.be

Ook innovatie- 
inspiratie?
Dit jaar is het Departement Land-
bouw en Visserij opnieuw op zoek 
naar boeren met zin voor innovatie. 
Tot en met 31 mei kunnen voorstel-
len worden ingediend. Heb jij net als 
Johan en Mirjam een vernieuwend 
idee dat wel een duwtje in de rug 
kan gebruiken? Boerenbond onder-
steunt je graag bij de vormgeving 
van je projectvoorstel.
Algemene informatie over de VLIF- 
innovatieoproep werd eerder door 
Boerenbond verdeeld via een aantal 
filmpjes. In deze filmpjes krijg je 
meer info over wat we verstaan 
onder innovatie, wie in aanmerking 
komt voor financiële steun, hoe het 
aanvraagformulier moet ingevuld 
worden en hoe de selectieprocedure 
verloopt. 

  Je vindt ze via www.boeren-
bond.be/domein/innovatie.

Boerenbond 
ondersteunt je graag 
bij de vormgeving van 
je projectvoorstel.
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